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AKTUÁLNĚ

Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych vám s nástupem prázdnin popřál klidnou a pohodovou letní dovolenou. Zároveň děkuji

vám všem, kteří jste přispěli svou prací, radou, ale i kritikou k rozvoji městské části Praha-Běchovice a při
přípravě nejrůznějších běchovických akcí. Školákům a všem dětem přeji krásné prožití prázdnin, aby každý
jejich den byl plný hezkých prožitků a dojmů.

    Ing. Jiří Santolík, starosta MČ Praha-Běchovice

Výlet do Kerska
* 12. 7. 2007 *

(strana 13)

Sběr nebezpečného odpadu
 * 14. srpna od 16.00 hodin *

(strana 9)

Mladé Běchovice
* 22. září 2007 od 8.50 hod. *

Dva měsíce volna mají před sebou děti a konec
prázdnin jim připadá v tuto chvíli tak v nedohlednu
jako moře, ke kterému se mnozí chystají.

Máme na co vzpomínat
Právě skončil školní rok 2006/2007. Jaký byl? Pojďme jej krát-

ce zrekapitulovat. V září do školy nastoupilo 192 žáků v základní
škole a 30 dětí ve školce. Tradičně jsme spolupořádali Mladé Bě-
chovice a Běchovice in-line. V říjnu a v listopadu se už učí naplno
a je to také sezóna divadelních představení, exkurzí a přednášek
v rámci školního programu prevence. Mám-li zmínit alespoň ně-
které, vyzdvihl bych přednášku o správném chování k psům
a cyklus programů v pražské zoo. Prosinec je samozřejmě ve zna-
mení Vánoc a vším co s tím souvisí, ale také testů Scio, které
objektivně ukazují znalosti a dovednosti žáků. Letos se těchto stan-
dardizovaných testů zúčastnili naši šesťáci – a úspěšně!  Příští
rok chceme nechat „prosciovat“ celou školu. Únorové jarní prázd-
niny si někteří z nás neplánovaně prodloužili – školu zastihla chřip-
ková epidemie. Naši druháci a třeťáci začali jezdit na plavecký
výcvik do hloubětínského bazénu.  Lyžařský kurz se oproti jiným
letům konal až v měsíci březnu. Čekali jsme na sníh, a ač to vzhle-
dem k letošní zimě může znít neuvěřitelně, pár dní si děti na sku-
tečném sněhu i zalyžovaly. Na přelomu března a dubna přespává-
me ve škole v rámci Noci s Andersenem, kterou pořádáme ve
spolupráci s místní knihovnou. První polovinu dubna zas někteří
žáci přespávají na učebnicích a sbírkách úloh, aby dohnali vše co
potřebují k přijímacím zkouškám. Na střední školy odcházejí všichni
deváťáci a na víceletá gymnázia  šest žáků z páté třídy.  První až
čtvrtá třída vyjela na školu v přírodě do hotelu Solivar v Horní
Vltavici, na začátku června pak 6. a 9. třída zamířila do Jizerských
hor do hotelu Peklo v Josefově Dole.

Myslím, že i na letošní rok můžeme vzpomínat s radostí. Záslu-
hu na tom mají především naši žáci, jejich rodiče, učitelé i ostatní
zaměstnanci školy, i vy co naší škole držíte palce. Všem velice
děkuji, přeji krásné léto a těším se opět v září na shledanou. Těm,
co naši školu opouštějí přeji hodně úspěchů do dalšího života.

Jaroslav Svátek, ředitel školy

BĚCHOVIC
 Zpravodaj MČ Praha-Běchovice                      Číslo 7                         Červenec 2007
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Dne 4. června 2007 proběhlo 9. zasedání ZMČ. Celé
znění zápisu je k dispozici na vývěsce ÚMČ a na
www.praha-bechovice.cz.

Ing. Santolík nejprve přednesl návrh programu jed-
nání 9. zasedání ZMČ. Pan Klůna navrhl vypustit bod
č. 5 a 6 návrhu programu a tyto projednat až na dalším
zasedání z důvodu nutnosti projednat tyto body ve fi-
nančním výboru a dodržení zákonné povinnosti pro vy-
věšení závěrečného účtu za rok 2006. Starosta kon-
statoval, že příští zasedání svolává na den 13. 6. 2007
od 19.00 hodin a poradu zastupitelů na den 13. 6. 2007
od 18.00 hodin.

Sportovní areál Na Korunce
Úvodní informaci k tomuto bodu podal starosta. In-

formaci doplnil pan Martan, který seznámil přítomné
se závěry jednání se zástupci dodavatele dne 4. 6. 2007
(fyzické převzetí nedodělků a stanovení rozsahu re-
klamace chybně provedených prací). Po těchto infor-
macích proběhla diskuse ve věci zádržného, nedoděl-
ků, postupu při reklamaci a podpisu smlouvy o nájmu
a provozování s OS TJ Sokol Praha-Běchovice II.

Pan Martan navrhl se ještě sejít nad projektem
a upřesnit si situaci dle smlouvy jak postupovat ve věci
zádržného. Byla ustanovena skupina ve složení pan
Horák, pan Martan, pan Bubník a pan Urban. Tato sku-
pina se sejde ve středu 6. 6. 2007 v 18.00 hodin a bude
zkoumat projekt a možné cesty k řešení problému zá-
držného, nedodělků a reklamací.

Starosta ještě informoval přítomné o schůzce s před-
staviteli OS TJ Sokol Praha-Běchovice II (pan Platil
 a pan Hřebíček) a navrhl přijmout text usnesení: „Za-
stupitelstvo MČ Praha-Běchovice vyzývá OS TJ So-
kol Praha-Běchovice II k urychlenému podpisu smlou-
vy o provozování a pronájmu areálu ve smyslu usne-
sení č. 116/08/07 ve znění, jak byla ZMČ Praha-Bě-
chovice odsouhlasena. Zastupitelstvo ukládá řešit pří-
padné další požadavky OS TJ Sokol Praha-Běch-
ovice II nad rámec projektu formou dodatků ke smlou-
vě, respektive reklamačními řízeními.“ Pánové Požá-
rek, Urban a Martan měli výhrady k textu usnesení, a
proto starosta návrh stáhl a byl přijat pouze závěr, aby
na jednání zastupitelů dne 13. 7. 2007 v 18.00 hodin
byli pozváni zástupci OS TJ Sokol Praha-Běchovice II.

Dále byl předložen starostou návrh na usnesení
k provoznímu řádu sportovního areálu Na Korunce, se
kterým zastupitelstvo souhlasilo.

Park Běchovice 2006
Úvodní informaci podal starosta. V diskusi vystoupil

pan Klůna, který se zeptal, kdy byla odhalena chyba –
vnitřní elektroinstalace kavárny byla zařazena mezi
uznatelné náklady, přestože celá stavba kavárny je ne-
uznatelný náklad ve vztahu k financování z fondů EU.

Nová mateřská škola
Starosta podal informaci k akci výstavba nové MŠ.

Předložil přítomným zastupitelům podklady od firmy,
která vyhrála výběrové řízení na provedení výběru do-
davatele stavby nové MŠ.

Pan Martan konstatoval, že není schopen sám po-
soudit, zda v materiálech nejsou nějaká pochybení ne-
výhodná pro MČ. Dále byla stanovena komise pro ote-
vírání obálek při výběrovém řízení na výběr dodavate-
le stavby nové MŠ ve složení: pan Petr Požárek, pan
Michal Jiřík, Ing. Petr Kos, pan Pavel Urban, Ing. Josef
Fencl a Ing. Jiří Pilský.

Zastupitelstvo zmocňuje starostu podpisem přísluš-
ných dokumentů souvisejících s výběrovým řízením
dle doporučení výběrové komise, konečné rozhodnutí
o vybraném dodavateli podléhá schválení zastupitel-
stva.

Na závěr starosta ještě seznámil zastupitele se si-
tuací okolo vyhotovení zadávací dokumentace na vý-
běr dodavatele. Původní autor projektu ing. arch. Kut-
han převedl autorská práva na projekční kancelář Ra-
tus. Starosta podal informaci o jednání s projekční kan-
celáří Ratus ve věci nabídky na provedení projekčních
prací pro stavbu MŠ.

Mateřská školka Beruška
Pan Pošmura informoval o jednání výboru pro vý-

chovu a vzdělávání o MŠ Beruška. Na základě závěrů
jednání a závěrů porady zastupitelů ze dne 28. 5. 2007
byl vypracován návrh dodatku k nájemní smlouvě na
objekt MŠ pro její provoz. Do diskuse k tomuto návrhu
dodatku nájemní smlouvy se přihlásila ředitelka MŠ
Beruška paní Procházková, která vysvětlila své názo-
ry k navrženému dodatku. Po tomto vystoupení se roz-
poutala diskuse k návrhu výše nájemného a podmínky
pro umístění určitého počtu dětí do této školky s tím,
že budou dodrženy stejné finanční požadavky jako
v základní škole a mateřské škole Běchovice. Protože
zastupitelé nedospěli k žádnému řešení, bude se ZMČ
otázkou návrhu dodatku nájemní smlouvy s MŠ Be-
ruška, s. r. o., dále zabývat.

Program na mimoškolní vzdělávání
Zprávu z jednání komise sociální a zdravotní předne-

sl pan Jáchym, který seznámil zastupitele s průběhem
jednání komise a předložil schválený návrh komise na
přijetí usnesení ZMČ ve věci podpory programu na mi-
moškolní vzdělávání organizované OS Neposeda.

Zastupitelstvo tuto činnost podporuje a souhlasí
s příspěvkem 300 Kč pro nezletilého občana Běchovic.

Lepší obslužnost městskou dopravou
Pan Martan, předseda komise pro dopravu a rozvoj,

informoval o jednání komise a seznámil zastupitele
s přijatými závěry. Vyzval Mgr. Svátka ke spolupráci
v otázce případného navýšení spojů MHD v souvislos-
ti s přepravou žáků. Informoval o diskusi k činnosti měst-
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ského policisty na přechodu u ZŠ. Starosta byl požá-
dán, aby zajistil, že policista bude vcházet do středu
přechodu při přecházení žáků. Dále informoval, že ko-
mise dospěla k závěru, že je nutné z důvodu bezpeč-
nosti zvýraznit označení školy na ulici Českobrodská.

Starosta doplnil zprávu pana Martana tak, že stano-
vil úkol pro pana Richtera a Ing. Kose připravit do 30. 6.
2007 připomínky k zimní údržbě komunikací 2007/2008
pro TSK a dále stanovil úkol pro pana Richtera a pana
Martana připravit do 15. 6. 2007 materiál pro pražskou
integrovanou dopravu o plánovaném nárůstu obyvatel
MČ jako podklad pro požadavky MHD na rok 2008.

Dále starosta informoval přítomné, že MČ podá opě-
tovně písemné požadavky na zlepšení stavu dopravy
na území MČ a na komplexní řešení včetně návaznos-
ti na okolní MČ, požadavek na rozšíření křižovatky ulic
Českobrodská a Do Říčan, požadavek na vybudování
přechodu u Zahradnictví Kočí na ulici Českobrodská
a dále požadavek na úpravu povrchu ulice Českobrod-
ská v zastavěné části MČ.

Pan Martan za pana Urbana konstatoval, že úroveň
údržby zeleně na území MČ je nedostatečná. Pan Po-
žárek se připojil k tomuto konstatování a navrhl, aby
na poradu zastupitelů dne 13. 7. 2007 v 18.00 hodin byl
pozván pan Zadák, který má na starosti kontrolu stavu
údržby zeleně na území MČ, aby podal k systému kon-
troly informaci.

Vánoce jsou přede dveřmi
Mgr. Svátek informoval o činnosti komise pro kultu-

ru a volnočasové aktivity. Konstatoval, že po poradě
zastupitelů stáhl svůj návrh na usnesení na konání vá-
nočního koncertu.

Pan Požárek informoval přítomné, že zajistil kontak-
ty na osoby, které se zabývají vánoční výzdobu na
území hl. m. Prahy, a předal tyto kontakty tajemníkovi
úřadu. Vyplynul úkol pro tajemníka zajistit návrh mož-
né vánoční výzdoby MČ včetně cenových relací.

Z komise bytové a správy majetku
Pan Skopal, předseda komise bytové a správy ma-

jetku, informoval zastupitele o jednání komise ve věci
dodatku nájemní smlouvy na pozemek parc. č. 315
v kat. území Běchovice.

Zastupitelstvo souhlasí s dodatkem k nájemní smlou-
vě na pozemek č. 315 (zastavěná plocha pod domem
č.p. 474 ulice Na Spáleništi). V dodatku bude odložení
podpisu smlouvy o prodeji výše uvedeného pozemku
o jeden rok, to znamená do června 2008. Ostatní body
smlouvy, která by měla ukončení platnosti 15. 7. 2007,
zůstanou po tuto dobu nezměněny. Důvodem je zvýše-
ní ceny pozemků od 1. 1. 2007 a nutnost vypracování
znaleckého posudku pro prodej.

 Dále pan Skopal informoval o stížnosti nájemníků
bytového domu č.p. 253 v ul. Mladých Běchovic s tím,

že tito nájemníci mají zájem o odkoupení tohoto byto-
vého domu.

Zastupitelstvo souhlasí s vyvěšením záměru na pro-
dej bytového domu č.p. 253 v ul. Mladých Běchovic.
Prodej bude uskutečněn za odhadní cenu nemovitosti,
včetně zastavěného pozemku pod objektem. Předkup-
ní právo mají nájemníci výše uvedeného domu.

Výstavba na místě statku č.p. 2
Starosta informoval zastupitele o návrhu budoucí

smlouvy o výstavbě a o návrhu budoucí smlouvy kup-
ní s firmou Starkon Praha Group, s. r. o., na přestavbu
centra MČ. Zastupitelstvo souhlasí s uzavřením bu-
doucí smlouvy o výstavbě a budoucí kupní smlouvy.

Zastupitelstvo MČ rozhodne o nejvýhodnějším způ-
sobu spolupráce s firmou Starkon Praha Group, s. r. o.,
na přestavbě centra MČ do 30. 9. 2007.

Rekonstrukce budovy čp. 8
Starosta podal informaci o stavu plnění úkolů k akci

rekonstrukce budovy čp. 8. V diskusi vystoupil pan
Martan s návrhem na provedení pouze částečné re-
konstrukce – pouze odstranit nedostatky v instalacích
a opravu venkovní omítky. Pan Požárek se nabídl, že
prověří na stavebním úřadu možnosti rozsahu rekon-
strukce tak, aby nebylo nutné žádat o stavební povole-
ní či ohlášení. Starosta se vrátil k nabídce firmy B.D.S.,
spol. s r. o., na řešení otázky rekonstrukce budovy č.p. 8.
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Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

Korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

ELEKTROINSTALACE DO 1000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:
DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO

Kompetence dávat vyjádření ke stavebním říze-
ním

Starosta podal informaci k návrhu na svěření kom-
petencí pro urychlení vydávání vyjádření MČ pro sta-
vební řízení u individuálních staveb a havárií (vyjádře-
ní, stanoviska, smlouvy o zřízení věcného břemene,
budoucí smlouvy).

Zastupitelstvo svěřuje Úřadu MČ Praha-Běchovice
a starostovi kompetenci dávat vyjádření ke stavebním
řízením u individuálních staveb jako službu občanům.
Zejména se týká: smlouvy o zřízení věcného břemene
u přípojek nebo obdobné smlouvy budoucí a v případě
havárií umožnit vstup a práce na pozemcích MČ pro
PRE, PVK apod. O udělení vyjádření bude informová-
no zastupitelstvo.

Stížnosti občanů
1. Starosta podal informaci o stížnosti občanů k ul.

Ke Kolodějům (mimo jiné obsahuje žádost o odstranění
zelených pásů u komunikace s ohledem na problémy
s průjezdností ulice). Po podání informace uložil sta-
rosta úkol komisi životního prostředí a komisi výstav-
by připravit návrh řešení situace.

2. Dále starosta informoval o petici k nerealizované-
mu dětskému hřišti u nově postavených bytových domů
v bývalém statku u ul. Českobrodská (výstavba firmou
B.D.S., spol. s r. o.). Starosta uložil úkol Úřadu MČ za-

slat signatářům petice vyjádření firmy B.D.S., spol.
s r. o.

3. Starosta informoval o dopisu, který obdržela MČ
pouze na vědomí – týká se stížnosti na dobudování
vstupů do nových bytových domů (adresováno B.D.S.,
spol. s r. o.).

Informace starosty
– zadal úkol komisi životního prostředí provést in-

venturu všech stromů a dřevin podél komunikací, cest
a pěšin v kat. území Běchovice a odstranit nebezpeč-
né stromy nebo jejich části

– podal informaci o nutnosti svolat zasedání ZMČ
v měsíci srpnu ke schválení vybraného zhotovitele pro
výstavbu nové MŠ.

– podal informaci o žádosti ředitele ZŠ a MŠ Běcho-
vice na schválení částky 180 000 Kč z rozpočtu školy
na stavební úpravy učebny informatiky. Zastupitelstvo
souhlasí s uvolněním této částky.

– podal informaci o nutnosti opravy rozvodů teplé
vody v základní škole a mateřské škole Běchovice.
Rovněž seznámil zastupitele s nabídkou na tuto opra-
vu a konstatoval, že s ohledem na rozsah opravy je
tato akce v kompetenci starosty.

– seznámil zastupitele se žádostí na změnu územ-
ního plánu od pana Požárka (pozemek parc. č. 46/2
v kat. území Běchovice). Zastupitelstvo souhlasí s po-
dáním návrhu na pořízení změny územního plánu na
pozemku parc. č. 46/2 v kat. území Běchovice.

– informoval zastupitele o činnosti OS Neposeda:
– o naplňování dohody o spolupráci s klubem AU-

TOBUS (skate-park) – zpráva a fotodokumenta-
ce,

– informoval, že OS Neposeda přispěje na dostav-
bu dětského hřiště u skate-parku (vybuduje dal-
ší houpadlo),

– informoval zastupitele, že dne 28. 6. 2007 pořá-
dá OS Neposeda benefiční akci, která se bude
konat na hřišti a na skate-parku. Starosta dále
informoval zastupitele, že přislíbil záštitu starosty
nad touto akcí.

– informoval o vyjádření pro společnost Quinlan Pri-
vate Golub k jejímu záměru koupit od hl. m. Prahy po-
zemky v kat. území Běchovice parc. č. 1429/1, 1429/2,
1429/3.

– informoval, že od příštího zasedání bude v mate-
riálech pro zastupitele i seznam nejdůležitějších jedná-
ní, která starosta vedl v období od posledního zasedá-
ní ZMČ.

Různé
Pan Michal Jiřík předeslal, že budou chtít zařadit

jako bod jednání na příští zasedání (13. 6. 2007) bod
odpovědnost vedení MČ za akce: Běchovický park
2006, areál Korunka, Jalůvka atd.

Ze zápisu Josefa Jáchyma
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PRO RADOST DĚTÍ

V Kuťatech nebo na sokolovně! Tak se rozhodovali
pořadatelé Běchovické poutě ještě krátce před jejím
spuštěním. Pro sokolovnu hovořilo více argumentů,
a tak v neděli 10. června ožil prostor venkovního cvi-
čiště dětských smíchem. V třicetistupňovém vedru se
ukázalo rozhodnutí jako správné,
protože všechny atrakce bylo mož-
né umístit do stínu starých lip. A že
jich bylo! Hned u vchodu se děti
mohly svézt na poníkovi nebo vel-
kém koni, se kterými celé odpoled-
ne kroužila slečna Horná. Další
atrakcí byla nafukovací láhev od fir-
my Coca-Cola, která sloužila dětem
jako lezecká stěna. Pro ty menší
byl od stejné firmy zapůjčen ská-
kací hrad. Za tradiční atrakce jako
krmení šaška míčky, skákání v pyt-
lích, lovení ryb, přitahování autíček,
nahazování kroužků a ukusování
koláčků přivázaných na provázku
získávaly děti Běchovické groše,
které měnily ve stánku za sladkos-
ti a drobné předměty. Ani zde neby-
la vynechaná oblíbená střelba ze
vzduchovky.

Během celého odpoledne však
probíhala i vystoupení na připrave-
ném jevišti. Nejprve vystoupila skupina šermířů Artus
Bohema. Bylo mi jich skutečně líto, když v obrovském
vedru zápasili s třicetikilovou výstrojí na sobě. Že to
není žádná legrace, si vyzkoušeli někteří odvážlivci,
kteří měli možnost na konci produkce potěžkat meče
a nasadit si přilby.

Dalším překvapením bylo vystoupení AT studia Do-
mino Praha. Skupina sbírá četné mistrovské tituly Čech,
Evropy i světa. Tři krátké choreografie rozproudily snad
každého přihlížejícího. Děvčata ze skupiny Sweet se
nenechala zahanbit a rovněž předvedla své taneční umě-
ní.

Přiblížila se šestnáctá hodina a na pódium vystoupil
kouzelník Radek. Více než půlhodinové představení,

do kterého se zapojily přihlížející
děti, dokázalo pobavit i potěšit. Ba-
lonková zvířátka, která vyráběl ša-
šek na počkání, si děti odnášely
domů. Po skončení programu se
všichni ještě vrhli na skvělé obří ko-
láče, kterými se doslova prokousá-
vali ke středové malině.

Nesmím však zapomenout na bo-
hatou tombolu, která skrývala 160
cen. Za pouhých 5 korun bylo mož-
né vyhrát nejen množství drobných
dárků, ale i DVD přehrávač od firmy
Mykey nebo osobní počítač s moni-
torem od Autoškoly Čechová.

Protože se dospělým nechtělo od
pečených makrel, dětem od cukro-
vé vaty a dobré zábavy, využili ti
nejmenší tribunku k improvizované
diskotéce. Chtěl bych poděkovat
všem sponzorům, kteří na akci při-
spěli, a hlavně těm, kteří celé odpo-
ledne připravili. Není to jednoduchá

práce, ale všichni jsme měli radost, že se odpoledne
plné her a zábavy vydařilo. Doufejme, že se příští rok
najde dostatečný počet ochotných rukou, které se stej-
ným elánem připraví Běchovickou pouť 2008 na počest
mezinárodního dne dětí.

Jan Jech

Velký úspěch u dětí měla láhev na lezení od
Coca-Coly.

Skupina historického šermu přilákala na své vystoupení malé i velké diváky.
Všichni obdivovali kaskadérské kousky, které šermíři předváděli.

Hnědého koně a bílého poníka si přivedla slečna Horná.
Oba měli celé odpoledne plno práce.
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JEŠTĚ JSOU OCHOTNÍ LIDÉ

Běchovická pouť byla věnovaná všem soutěživým
dětem. Slunečné počasí, vůně makrel, klobás, cukro-
vé vaty a výborných koláčků od pana Komárka přivíta-
ly každého ve Sportovním areálu u tělocvičny.

Vydařil se i program plný kouzel a tance. Svoji roli tu
měli i fotbalisté fotbalového klubu Slavia, kteří rozdá-
vali plakáty, autogramy a reklamní čepice.

Chtěli bychom poděkovat všem podnikatelům, kteří
přispěli na tuto akci. Díky nim měly všechny děti zmrz-
linu zdarma, bohatou tombolu, odměny na soutěžních
stanovištích a celý odpolední program. Akce se usku-
tečnila na místě, které bylo příjemné a dalo možnost
vyhrát si i nejmenším v koutku s klubem Neposeda.
Děkujeme zaměstnancům firmy Coca-Cola, kteří do-
hlíželi při skákání v nafukovacím hradu a u obrovské
láhve, kterou zdolávali ti nejodvážnější horolezci. Je
nutné poděkovat všem lidičkám, kteří nám pomohli při
organizaci, ať už byli na soutěžních stanovištích, u tom-
boly, stánku s cenami, na pódiu, u mikrofonu nebo kdy-
koli po ruce. Je nutné si uvědomit, že tento svátek dětí
se slaví jednou do roka, a díky těmto skvělým lidem,
firmám a podnikatelům mohla proběhnout akce v neví-
daném rozsahu. Stálo to mnoho úsilí nejen v den akce,

ale daleko dříve při organizování a zajišťování potřeb-
ných věcí. Je bezva, že si někteří udělají čas a vrátí
se do dětských let, zavzpomínají, jak nám naši rodiče
tyto akce připravovali, a jsou ochotni to předat dál. Ochot-
ně, spolehlivě, bez otázek a zcela zdarma.

Kamila Dömeová, Martin Richter

Květen a červen patří mezi ty nejoblíbenější měsíce. Nejprve osla-
vily svůj svátek naše maminky, potom děti. Fotografie zachytila
starostu obce při předávání kytiček ženám při oslavě dne matek
v Klubu důchodců. Potěšilo je i pásmo písniček školního sboru,
vedeného učitelkou Zdeňkou Svátkovou.

„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

S TAV E B N I N Y  K R U T S K Ý
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790

www.krutsky.cz  e-mail: stavebniny@krutsky.cz
!!! DOPRAVA AUTOMOBILEM MAN S HR ZDARMA !!!

✓ Cihlový zdicí systém POROTHERM, přesné tvárnice YTONG, šedé tvárnice H+H, cihly, překlady, stropní
systém HURDIS, MIAKO

✓ Cement, vápno, sádra, suché maltové směsi, omítky, štuky, betony, lepidla, sanace, keraštuk
✓ Střešní tašky KM BETA, KB BLOK, BRAMAC, TONDACH, střešní okna VELUX, latě, fólie, střešní šindel
✓ Tepelná izolace ORSIL, ISOVER, polystyren RIGIPS, hydroizolace, lepenky, tekuté lepenky
✓ Fasádní zateplovací systém, omítky, barvy  PRINCE COLOR, PRIMALEX, RELIUS
✓ Komínový systém SCHIEDEL, stavební chemie DEN BRAVEN – akrylát, silikon, bitumen, PU pěna atd.
✓ Hutní materiál, betonářské sítě, žebírková ocel, I a U profily, stropní nosníky, kovové zárubně
✓ Betonové plotovky KB BLOK, ztracené bednění, ploty, pletivo
✓ Betonová dlažba, obrubníky, palisády, zahradní architektura BEST - záruka 20 let
✓ SÁDROKARTON – kompletní systém – desky, profily, upevňovací prvky, šrouby atd...
✓ Fasádní a vnitřní barvy PRIMALEX, PRINCE COLOR, RELIUS barvy na kov a na dřevo
✓ Míchačky, nářadí, žebříky, ochranné pracovní pomůcky, barvy, spojovací materiál atd...
✓ Tónovaní omítek a barev PRINCE COLOR A PRIMALEX, RELIUS na počkání
✓ Rozvoz materiálu automobily 2x Man s HR, Volvo s HR a Liaz s hydraulickou rukou
✓ Kamionové dodávky po celé ČR
✓ Kompletní zásobování staveb
✓ Výpočet materiálu pro vaši stavbu, cenová kalkulace, individuální cenové nabídky
✓ Montáž střešních oken Velux pro RD zdarma (5 % DPH)

! !  ZAJÍMAVÉ SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!
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František Pošmura

Je třeba rychle najít cestu ven z prekérní situace.

 ZASTUPITELÉ MČ PRAHA-BĚCHOVICE

Do dnešního čísla jsem si vybral
zastupitele, kterého znám už mno-
ho let. Společně jsme připravovali
plesy, dětské dny, Mladé Běchovi-
ce. Všude, kde se něco dělo, nemo-
hl nikdy chybět. A tak mě nepřekva-
pilo, že byl František Pošmura zno-
vu zvolen zastupitelem. Můžu tě
chvíli vyrušit a požádat o několik
slov do červencového Života Bě-
chovic?

Protože je to prázdninové číslo,
mělo by to být veselé a zábavné.
Jestliže však budeme mluvit o za-
stupitelstvu, obávám se, že to moc
veselé a optimistické nebude. Bo-
jím se, že to nebude ani poučné.
Slibuji, že se budu snažit, aby to
bylo alespoň krátké, aby to vůbec
někdo četl.

Začátek prvního zasedání nové-
ho zastupitelstva jsi řídil jako nej-
starší zvolený zastupitel. Jaký je to
pocit a jak se ti s mladými spolu-
pracuje?

V zastupitelstvu jsou zastoupe-
ny tři generace a někdo musí být
nejstarší. Na naší kandidátce byl
první čtyřicetiletý kandidát, ale díky
tomu, že jsme mu neudělali dosta-
tečnou reklamu, dostal méně hlasů
než já. Pocity mám smíšené až roz-
pačité. Byl jsem sice připraven na
jiný způsob vystupování a chování
mladších generací (mám vnučku jen
o málo mladší než nejmladší zastu-
pitel, tak jsem trochu v obraze), ale
realita mě přece jen trochu zasko-
čila. Mladí mívají často výborné ná-
pady a rozumné postřehy, to platilo
už za mého mládí, a staří by je ne-
měli šmahem odmítat. Interpretace
dobrých nápadů je však také důle-
žitá, což dnešní mladí asi nevědí.

Jak hodnotíš práci součastného
zastupitelstva a chceš ji porovnat
s minulým?

Byl jsem proti rozšíření zastupi-
telstva z 11 na 13 členů, naopak
jsem navrhoval snížení na devět za-
stupitelů.Ukazuje se, že vyšší po-

čet lidí nemusí odvádět více práce.
Točíme se pořád dokola, vyhledá-
váme chyby a opomenutí minulého
zastupitelstva, nevěříme nikomu
a ničemu, obviňujeme se z klamání
a zamlčování, neposloucháme dru-
hé, jen náš přístup je dokonalý
a naše priority jediné správné. To
není moc produktivní způsob. Věřím,
že se časem naučíme jednat racio-
nálně a nebudeme zasedání končit
hodinu po půlnoci (8. ZMČ).

Do minulého zastupitelstva jsem
přišel až na poslední funkční rok (byl
jsem třetí střídající), proto nemohu
moc posuzovat, jak se práce roz-
jížděla. Možná o tom, jak pracovalo
minulé zastupitelstvo, hovoří vý-
sledky voleb. Všichni z minulého za-
stupitelstva, kteří znovu kandidova-
li, byli zvoleni. Nevím, je-li to náho-
da.

Které otázky projednávané na
zasedání zastupitelstva považuješ
za důležité a jaké je tvoje stanovis-
ko?

Nejhlavnější je co možná beze
ztrát dořešit otázky kolem parku
a sportovního areálu v Běchovicích
II. Přestože jsme postupovali opa-
trně, obě akce jsou v problémech.
Je jistě důležité zjistit, proč k tomu
došlo, a kdo má největší vinu, ale
nejdůležitější je najít cestu ven
z této prekérní situace.

Ani přestavbě centra obce (vý-
stavba na místě statku č. 2) jsme
dosud nedali jednoznačně zelenou.
Spor za co pozemky vyměnit plá-
nujeme ukončit v září. Ať už se do-
hodneme jakkoliv, já si myslím, že
by Běchovice měly mít společen-
ský sál. Sportovní šibřinky, hasič-
ský bál, společenský ples, pouťo-
vá nebo posvícenská zábava, to už
je asi dávná minulost. Škoda.

V otázce výstavby mateřské
školky jsme opět v časové tísni. Mu-
síme vybrat projekční kancelář, kte-
rá by co nejrychleji a nejlaciněji vy-
projektovala stavbu s tím, že to
bude jen mateřská škola bez stře-
diska mládeže. A navíc jistou máme
jen polovinu peněz na plánovanou
stavbu.

Jsi předsedou výboru pro výcho-
vu a vzdělávání. Čím se zabýváte
a jak výbor pracuje?

Starosta mi dosadil do výboru čty-
ři prima děvčata, a navíc mají k vý-
chově a vzdělávání velice blízko.
Ale vážně, školství už je úplně jin-
de, než když jsem chodil do školy
já. Běchovická škola (vlastně děti,
co tam chodí) měla štěstí na výbor-
né ředitele. I ten současný do té řady
patří. Strašně rád se zúčastňuji
schůzí školské rady. Tak dobře pra-
cující orgán, ale i ostatní personál
školy, mě opravňuje k názoru, že
se o výchovu mladé generace bát
nemusíme. Jinak náš výbor nyní
pracně připravuje dodatek smlouvy
s mateřskou školou Beruška.

 Naznačil jsi hodně problémů, kte-
ré v zastupitelstvu v poslední době
řešíte. Myslíš si, že jsou o nich oby-
vatelé dobře informováni?

 Je málo občanů, kteří přijdou na
zasedání, když se neřeší jejich
„osobní“ problémy. Chtěl bych je pro-
to na některou schůzi zastupitelstva
pozvat. Stručný popis v Životě Bě-
chovic příliš atmosféru jednání ne-
může vystihnout. A číst šestnácti-
stránkový zápis vydrží málokdo.
Jednání zastupitelstva se musí za-
žít! Přeji všem hezké prázdniny a
dovolenou.

 Připravil Jan Jech
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KANCELÁŘE
A SKLADOVÉ PROSTORY
k pronájmu od 60 do 1200 m2

BývBývalý výzkumnalý výzkumný ústaý ústavv
Praha 9 – BěchovicePraha 9 – Běchovice

Cena dohodouCena dohodou tel.: 602 386 909tel.: 602 386 909

Sběr nebezpečného odpadu zajišťuje hl. m. Praha
pro obyvatele města zdarma čtyřmi následujícími způ-
soby:

1. Mobilním zastávkovým sběrem
Mobilní sběrna nebezpečného odpadu přijede do Bě-

chovic 14. srpna a 13. listopadu.
Od 16.00 do 16.20 bude
na křižovatce ulic Do Říčan a Hasičská
Od 16.30 do 16.50 na parkovišti
u prodejny v ulici Za Poštovskou zahradou.

2. Ve 22 stabilních sběrnách
Ve všech sběrných dvorech je provozní doba pon-

dělí až pátek od 8.30 do 17.00 hodin (v létě do 18.00
hodin) a v sobotu od 8.30 do 15.00 hodin). ZDARMA
mohou občané Prahy odevzdávat:

– objemný odpad (nábytek, zařízení domácnosti atp.)
– kovový odpad
– dřevěný odpad
– odpad z údržby zeleně
– papír, sklo, plasty a nebezpečný odpad
– stavební odpad (beton, cihly, tašky a keramické

výrobky nebo jejich směsi) z bytových úprav v množ-
ství do 1 m2 za měsíc (toto množství nelze kumulovat)

– vyřazená elektrozařízení (lednice, televizory, rá-
dia, fény, tiskárny, počítače, videa atp.)

KAM S NÍM?
Za úhradu 25 Kč za kus lze odevzdat použité

pneumatiky.
Nejbližší sběrný dvůr je ve Chvalkovické ulici č. 3,

Praha-Horní Počernice, případně Pod Šancemi 444/1,
Praha 9 nebo nový sběrný dvůr v areálu Pražské Teplá-
renské, Teplárenská 5, Praha 14.

Stabilní sběrna nebezpečného odpadu je kupříkla-
du v areálu Pražských služeb, a. s., Vlkova 35, Praha
-Žižkov, ve Sběrném dvoře, Voctářova ul. v Praze 8
a v areálu Pražské Teplárenské, Teplárenská 5, Praha.

Co lze ZDARMA v těchto sběrnách odložit, pokud
máte trvalé bydliště v Praze:

– rozpouštědla, kyseliny, zásady, pesticidy
– zářivky a jiný odpad obsahující rtuť
– oleje a tuky
– barvy, lepidla, pryskyřice
– nepoužitelná cytostatika a jiná nepoužitelná léčiva
– baterie a akumulátory

3. V lékárnách na území města, kde je možné od-
kládat upotřebené léky, rtuťové teploměry a použité in-
jekční jehly.

4. Na úřadech městských částí, v základních a
středních školách, kde lze odevzdávat do červených
nádob všechny druhy suchých baterií a monočlánků.

Pražské služby, a. s.
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Přijmeme malíře – lakýrníka
pro údržbu našich objektů v areálu výzkumných

ústavů (VÚ) v Běchovicích.
 Možno na „Dohodu o provedení práce“,

vedlejší pracovní poměr nebo na dobu určitou.
Kontakt: Ústav pro výzkum a použití paliv, a. s.,

Podnikatelská 552, 190 11 Praha-Běchovice

Telefon: 222 591 333 (sekretariát ředitele)
od 7.00 do 14.00 hodin

PRVNĚ NA NOVÉ DRÁZE

V sobotu 26. května 2007 se na nové in-line dráze
sportovního areálu Na Korunce v Praze-Běchovicích
uskutečnil první závod RUSSEL ATHLETIC FREE SKA-
TING 2007.

Bohužel ranní dešťové přeháňky odradily pravděpo-
dobně velkou část závodníků zejména z nejmladších
kategorií, kde jsme očekávali vyšší účast zvláště do-
mácích závodníků. Se zlepšujícím se počasím úměr-
ně narůstal i počet jezdců, který se celkově vyšplhal
ke čtyřem desítkám. Dík patří hlavně účastníkům
v nejprestižnější kategorii speed na 10 km, kde starto-
valo nejvíce závodníků.

Ale od začátku. V prvním závodě dětí do 6 let na
trati 333 m se mezi sebou utkali v končící dešťové
přeháňce jen dva závodníci a bojovným výkonem zví-
tězil Matyáš Mrkous v čase 1:47 před Zuzkou Turnajo-
vou.

 V kategorii 7 – 11 let na 1000 m se postavili na start
ještě mokré trati čtyři závodníci. Převaha děvčat neby-
la viditelná jen na startu, ale i v cíli. Jediný zástupce
silného pohlaví skončil na bramborové příčce. Celkově
projela první cílem místní Katka Urbanová (3:11), za ní
s odstupem necelých 5 vteřin druhá Markéta Štrunco-
vá a třetí místo obsadila Nela Veverková. Startovní pole
pak uzavíral Patrik Zeman.

V dalším závodě pro 12- až 16leté na trati 3000 m
se projevil odstup pravidelně trénujícího Tomáše Pá-
lenského (5:40) od ostatních fitness závodníků, kte-
rým vítěz nadělil 2 okruhy, a suverénně si tak dojel pro
zlatou medaili. Souboj o druhé místo mezi Vaškem Ur-
banem (7:00) a Michalem Štruncem musela řešit cílo-
vá kamera, a ta rozhodla pro prvně jmenovaného.
V kategorii dívek si dojela pro vítěz-
ství s převahou Helena Mikulášová.

Ve fitness závodě na 5000 m se od
prvních metrů utvořila silná šestičlen-
ná skupina, ze které v konečné fázi zá-
vodu odstoupil jen Pavel Zajpt. Celý
balík kompaktně kroužil ve vláčku ce-
lých pět kilometrů. Ostatní pozorovali
čelo závodu s odstupem i několika kol.
O pořadí se tak rozhodovalo až v cílo-
vém spurtu, v němž zvítězil P. Gbelec
(10:34) před druhým Patrikem Forejtem
a třetím Jardou Hroudou. Se čtvrtou po-
zicí se musel spokojit Jiří Hejna. Jedi-
ná žena, Marcelka Karová, se udržela
celou trasu v první skupině.

Speed závod na 10 000 m byl závo-
dem zcela odlišným. Zvítězil Jaroslav
Zika v čase 19:55,03 a spolu s první
ženou Katarinou Krejčíkovou
(21:45,72), předvedli jízdu stylem start
-cíl. Boj probíhal v mužské kategorii

o druhé místo, kde soupeřili členové místního oddílu
Sokol Běchovice II. V cíli měl více sil Michal Nepo-
vím (20:21,60), a tak se Tomáš Havel (20:32,30) mu-
sel smířit se třetí příčkou. V kategorii žen se na dal-
ších místech s odstupem umístily Dagmar Anderová
a Maria Rybová.

Vyhlášení vítězů jimž ceny předával starosta MČ
Praha-Běchovice Ing. Jiří Santolík, bylo už jen tečkou
za vydařeným dopolednem (ač zpočátku díky dešti tro-
chu uplakaným). Protože byly závody dělené ještě do
dalších kategorií, dostaly se ceny na každého. Děkuje-
me tímto všem zúčastněným a věříme, že si najdou
cestu do Běchovic na nový ovál i na další závod, který
se nově vznikající in-line oddíl Sokol Běchovice II chys-
tá v tomto roce pořádat.

Odpoledne pak proběhl závod štafet v rámci Russell
Athletic Byrokrat Cup a závěrečná párty, kde bylo možno
doplnit tekutiny a posilnit se grilovanou krůtou a další-
mi pochutinami.

Fotogalerie a výsledky na www.freesport.cz a na
www.sokolbechovice.cz.

Těšíme se na Vás všechny na naší dráze
Sokol Běchovice II, In-line oddíl

S číslem 413 vede startovní pole Jaroslav Hrouda v závodě mužů nad 40 let
na trati 5 km. V cíli zvítězil skvělým časem 10:35,12.
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Děj filmu Faubourg 36 se odehrává v období mezi
prosincem roku 1935 a červencem roku 1936 na seve-
rovýchodním pařížském předměstí. V této lidové čtvrti
jarní volby vlády Lidové fronty podněcují ty nejblázni-
vější naděje. Právě tehdy se tři nezaměstnaní dělníci
rozhodnou násilím obsadit varieté, ve kterém ještě před
několika měsíci pracovali, aby v něm předvedli „úspěšné
představení“. Místem děje bude tedy divadlo, jeden
z nejpomíjivějších a nejkrásnějších podniků.

Děj budoucího filmu je zařazen do okamžiku, který
se stal mýtem. Po volebním vítězství, kterého dosáhlo
spojenectví socialistů, komunistů, liberálů i odborů, když
získalo více než pět milionů hlasů (ženy ještě neměly
hlasovací právo), vznikla ve Francii 4. června 1936 první
levicová vláda, vláda Lidové fronty, v čele s minister-
ským předsedou Léonem Blumem. Tato vláda přinesla
Francouzům rozsáhlé sociální reformy: čtyřicetihodinový
pracovní týden, placenou dovolenou, zvýšení mezd
a dělnická zastoupení v řízení podniků i prodloužení
školní docházky. K vítězství Lidové fronty nepochyb-
ně přispělo narůstající politické i hospodářské napětí
v zemi i v celé Evropě.

To je politické pozadí filmu, který se do kin dostane
v roce 2008, a jehož natáčení bude probíhat v letních
měsících na jižní straně od Běchovic. Pod vedením
režiséra Christophe Barratiera, který vytvoří svůj druhý
celovečerní film, v něm mimo českého komparsu uvi-
díme známého komika Pierra Richarda, nebo-li velké-
ho blondýna s černou botou.

Na překladu spolupracovala
Ing. Lucie Šimková

VELKÝ BLONDÝN V BĚCHOVICÍCH

KAM ZA KULTUROU

Solné jeskyně
V poslední době se o solných jeskyních hodně mlu-

ví. Co to ovšem je a k čemu je to dobré?
Pod pojmem sůl se většině z nás, ne-li všem, vyba-

ví klasická sůl, jíž si ochucujeme jídlo a která nám
běžně stojí na stole. Ovšem ve spojení se slovem jes-
kyně dostává zcela nový rozměr a podstatu. Solné jes-
kyně v podstatě imitují přímořské klima, a tím působí
blahodárně na lidský organismus. Nejčastěji se použí-
vá sůl z Mrtvého moře pro své charakteristické slože-
ní.

Solné jeskyně jsou vybudovány ze solných bloků,
které pokrývají stěny i podlahu místnosti. Vzduch proudí
přes solné bloky a do ovzduší se uvolňují mikročás-
tečky soli. Tyto částice obsahují minerály a stopové
prvky, které jsou nezbytné pro správnou činnost lid-
ského organismu. Návštěvník po celou dobu pobytu

pohodlně leží na lehátku, relaxuje a vdechuje tyto mi-
kročástečky. Ty působí ozdravně na dýchací cesty,
usnadňují odkašlávání a současně se vstřebávají do
krevního oběhu. Během celé procedury také dochází
k pozitivnímu ovlivňování kůže.

Osobně jsem se po celé proceduře cítil odpočatý
a znatelně lépe se mi dýchalo. Ovšem po chvilce poby-
tu v pražských ulicích bylo vše při starém. Pro udržení
dobrých výsledků relaxace je nutné pravidelné navště-
vování solných jeskyní.

Více informací můžete nalézt na stránkách
www.solnejeskyne.info.

Adam Lázenský

Jedna z mnoha solných jeskyní, ve které můžete pobýt.
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Škola v červnu

• Už po uzávěrce se vrátila
1. – 4. třída ze školy v přírodě
na Šumavě, v Horní Vltavici.
Děti se poznaly navzájem,
upevnily se třídní kolektivy,
a také učitelé mohli děti poznat
jinak než před školní tabulí. Za

to, že se celá akce vydařila, děkuji všem organizáto-
rům pod vedením paní učitelky Silovské.

• Na sedm dní vyjeli do Jizerských hor i žáci 6. a 9.
třídy. Více informací je v článku na jiném místě listu.
Děkuji organizátorům pod vedením paní učitelky Svát-
kové.

• Ke školám v přírodě se sešlo několik podnětných
připomínek, všechny budou zváženy a případně použi-
ty při organizaci dalších škol v přírodě.

• Na závěr mám zprávu, kterou nepíši rád – paní
učitelka Herzogová se rozhodla, že ukončí svoji učitel-
skou kariéru. Myslím, že v Běchovicích není nikdo, kdo
by ji neznal a kdo by nevěděl, že je to paní učitelka par
excellence. Paní učitelko, jménem všech Tvých žáků
i kolegů Ti děkuji za Tvou práci a do dalšího života přeji
spoustu úspěchů, štěstí, a hlavně zdraví.

Jaroslav Svátek, ředitel školy

V polovině června vyjela do přírody naše devítka
a šestka. Luxusní autobus mířil k hotelu Peklo v  Jose-
fově  Dole. Strávili jsme zde pěkných sedm dní, poča-
sí nám opravdu přálo, a tak jsme mohli zrealizovat
všechny připravované nápady.

Téměř celodenní pobyt na čerstvém vzduchu jistě
prospěl nám všem. Na programu byla řada výletů – krás-
né vodopády Jedlové, kde jsme si užili pěkné odpoled-
ne, rozhledna Slovanka, Josefův Důl, Čertovy kame-
ny. Po stopách Toulavé kamery jsme se vydali na kozí
farmu a brusírnu perlí do Pěnčína. Seznámili jsme se
s výrobou sýrů, ochutnali kozí sýr a nakoupili zásoby
domů. Prošli jsme si výrobnou skleněných perel  a vi-
děli různé stroje na jejich broušení, někteří si na pa-
mátku koupili  i korálky a náhrdelníky. 6. třída navštívi-
la také zoo a botanickou zahradu v Liberci, deváťáci
strávili pěkný den na koupališti a při bowlingu.

U hotelu jsme večer hráli basketball, stolní tenis,
fotbal, šesťáci pořádali šachový turnaj, velký zájem byl
o kulečník a šipky. Kdo měl chuť a dostatek fantazie,
mohl si na památku udělat savované triko, šesťáci
malovali papírové talíře. Také jsme navštívili místní dílnu
Edukační keramiky – děti si pak vybraly a namalovaly
svůj  vlastní šperk. Tento projekt nás zde velice oslovil
a rádi bychom pokračovali ve spolupráci i s dalšími
třídami.

PEKLO, KTERÉ BYLO RÁJEM

Na každé škole
v přírodě určitě ne-
smí chybět bojov-
ka, ta letošní byla
opět noční. Chtěla
bych za její přípra-
vu poděkovat de-
váťákům. Všichni
jsme si užili  tro-
chu strachu i leg-
race. 9. třída také
připravila sportov-
ní odpoledne s řa-
dou soutěží, které
byly vyhodnoceny
a vítězové potom
odměněni. Rozlou-
čili jsme se táborákem a  pěknou diskotékou.

Každý z nás před odjezdem zanechal barevný otisk
své dlaně s podpisem a já věřím, že v nás všech dlou-
ho zůstanou vzpomínky na příjemné chvilky, které jsme
společně strávili. Škola není jen o předmětech a znám-
kách, ale právě při těchto příležitostech se nabízí vel-
ká možnost se více poznat, pochopit, více  spolu ko-
munikovat. Pro nás všechny je velkou a nezaplatitel-
nou odměnou, že se naši žáci chovali velmi slušně, že
měli snad radost z toho všeho, co se pro ně vytvořilo
a že jsme si to všichni společně hezky užili.

Pro mé deváťáky to bohužel byla škola v přírodě
poslední, jsem moc ráda, že atmosféra byla tak pří-
jemná. Všem nám to jistě dodalo spoustu energie do
další práce a pocit, že  to nebylo zbytečné.

 Na závěr bych chtěla velice poděkovat paní Bene-
šové za velkou pomoc při zajišťování objektu a dopra-
vy, kolegyni Evě Hlávkové za velmi pečlivou práci zdra-
votníka, Járovi Svátkovi, Vlaďce Mlčochové a paní
Mužíkové za obětavou pomoc. Děkuji také všem rodi-
čům za spolupráci.

Zdenka Svátková, vedoucí školy v přírodě

Michala Hronková na výletě k vodopádům.

Poutavé vypravování na farmě zaujalo každého.
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Otevřený klub Neposeda připravil pro děti na letní
prázdniny následující akce:

12. 7. Výlet do Kerska
Pojedeme vlakem do Třebestonic, projdeme stezkou

B. Hrabala k Lesnímu ateliéru Kuba, napijeme se z Jo-
sefského pramene, přitom si zahrajeme hry.

Sraz je v 10.00 hod. u klubu Neposeda,
Návrat okolo 17.00 hod.
S sebou pohodlnou obuv a oblečení, pláštěnku, sva-

činu, 100 Kč na vlak a vstupy.

26. 7. Poznáváme Běchovice a okolí (možnost
s kolem či bruslemi), zároveň si zahrajeme hry, zasou-
těžíme si, popovídáme si o tom, co se nám v Běchovi-
cích líbí a co bychom rádi změnili. Sraz: 13.00 u klubu,
návrat: okolo 17.00 hodin

4. 8. – 8. 8. Minitábor na chalupě v Lukově
u Slaného

Pětidenní akce, kde si sami budeme vařit, čekají
nás hry, výlety a spousta zábavy pod dohledem zku-
šených vedoucích. Podrobnosti budou upřesněny na
přihlášce CENA: 850 Kč. Uzávěrka přihlášek do 19.7.
(se zálohou 300 Kč).

23. 8. Večerní Vyšehrad
Procházka, návštěva Slavína, ale i v parku. Večer

pak od 19.00 představení s rytířskými souboji. Sraz:
16.00 u klubu, návrat: až okolo 21.30 hod. S sebou:
pohodlné oblečení, svačinu, pláštěnku, 2 jízdenky na
MHD a 70 Kč na vstup.

LETNÍ AKCE NEPOSEDY

          SÍDLO FIRMY
     PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO – ČT:   8.00 –  17.00
PÁTEK:     8.00  –  12.00

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU
V NAŠÍ PROVOZOVNĚ SE VZORKY
Tel.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE

Přestože tato slavná výstava vyvolala v naší spo-
lečnosti mnoho diskusí a rozpaků, myslím, že většina
našich dětí byla nadšená. V rámci výuky přírodopisu ji
mohli v Lucerně navštívit a využít příjemnou slevu zá-
jemci ze 7. – 9. třídy. Bylo jich nakonec kolem padesá-
ti, a tak jsme vyrazili společně. Každé skupinky se ujal
mladý medik a celou výstavou nás s milým a odbor-
ným slovem provedl. Byl to opravdu nevšední zážitek,
který nenabídne žádná učebnice.Všichni bychom měli
vědět, jak naše tělo funguje, a toto byla nejlepší názor-
ná ukázka. Doporučujeme, je to velice zajímavé.

Zdenka Svátková

THE BODIES

AHOJ ŠKOLKO, VOLÁ ŠKOLA

Tak je za námi další školní rok. Jeho poslední dny
jsme využili k hledání pokladu, opékání buřtů a rozlou-
čení se svými kamarády, kteří půjdou do školy. Na-
vštívily jsme také zoo v Praze, kde jsme kromě jiných
zajímavých zvířátek nejvíce obdivovali Mojinu sestřič-
ku (nebo bratříčka), která se nedávno narodila. Dlou-
hou procházku jsme zakončili jízdou vláčkem po dolní
části zoo.

 V květnu jsme měli besídku pro maminky k svátku.
Určitě se jim líbila, protože ukápla i nějaká slzička.
Vystoupili jsme i v DPS v Běchovicích s krátkým pro-
gramem a za odměnu jsme dostali něco dobrého na
zub. Také nás navštívilo Divadélko Hračka s pohádkou
O kůzlátkách, v květnu jsme se společně vyfotili a děti
předvedly rodičům v ukázkových hodinách, co se na-
učily v zájmových kroužcích. Stejně jako minulý rok
jsme měli sportovní hry, kdy jsme hostili 70 dětí z okol-
ních školek, a nyní jsme přijali pozvání do Újezda nad
Lesy.

 Školní rok nám utekl jako voda a nám už začíná
být smutno po dětech, které půjdou do školy. Míšo,
Aničko, Miládko, Tomášku, Davídku, Vojtíšku, Honzíč-
ku, Elinko, Kryštůfku, Sebánku, Matýsku a Tomášku,
nezapomeňte na svoji školičku! Za celý kolektiv a děti
z MŠ Běchovice vám všem přeji šťastný vstup do školy
a hodně jedniček.

Zároveň chci poděkovat svým kolegyním Janě, Eri-
ce a Jitce za výbornou spolupráci, nápady a inspirace.
Všem přeji krásné prázdniny a těším se na shledanou
v září.

Radka Požárková

Tiskárna a knihárna v Praze 9 přijme do moderního provozu

TISKAŘE

KNIHAŘE / KNIHAŘKY

OBCHODNÍ ZÁSTUPCE

LOGIK s.r.o.
Nad Rybníkem 4, Praha 9
tel.: 274 813 163 mail: kniharna@log.cz
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AUTOŠKOLA
Lubomír Bartoš

v základní škole v Běchovicích

Provádíme výuku a výcvik skupiny AM, A1, Ao, An, B, B+E,
školení řidičů-referentů, kondiční jízdy
Akční nabídka pro všechny: Sk. B za 7000 Kč

Možno i na splátky!!!

Jezdíme s moderními vozidly Mitsubishi Lancer, Škoda Fabia, Octavia, Felicia, Ford Fo-
cus, Lancia Delta a motocykly Kawasaki ER5 a Jawa.

100% individuální přístup ke každému zájemci i co se místa a času jízd týče.

Kontakt:

T-Mobile: 737 76 00 38, 603 829 731
Vodafone: 774 302 965
O2: 606 326 7898
http: www.autoskolapasecky.cz
E-mail: radek.pasecky@centrum.cz

Klub malý Neposeda pro rodiče s dětmi
úterý 10.00 – 12.00 a čtvrtek 10.00 – 12.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org

Netradiční hudební vzdělání pro děti již od 4 měsíců
je připraveno od září v Klubu malý neposeda v Běcho-
vicích.

Moderní hudební škola s padesátiletou tradicí ve svě-
tě a desetiletou zkušeností v ČR otevře svět hudby
opravdu všem: nemluvňatům, batolatům, školákům,
mládeži i dospělým. Výjimečná hudební výchova
nejmenších dětí začíná již od 4 měsíců věku.

Zveme vás i s vaším dítětem na ukázkovou hodinu
dne 12. září 2007 od 10.00 hod. Zahájíme výuku pro-
gramů, o které projevíte zájem.

Informace: Ivana Váchová – tel.: 777 634 455
mail: yamaha13@atlas.cz
web: www.yamahaskola.cz
nebo Klub malý neposeda tel.: 605 861 109
e-mail: info@neposeda.org
web: www.neposeda.org

Melanie Zajacová

HUDBA PRO NEMLUVŇATA

1. 9. Návštěva zoo (jako rozloučení s prázdninami)
S sebou: pohodlné oblečení, svačinu, pláštěnku,

dvě jízdenky na MHD a 70 Kč na vstup, čas bude upřes-
něn.

Mimo tyto akce bude klub otevřen ve dnech
19. 7., 27. 8. a 30. 8. 2007

Děti si mohou přijít popovídat, zahrát hry i pomoci při
úpravě a úklidu klubovny.

Veškeré akce se konají při minimálním počtu ales-
poň 3 dětí (tábor 5 dětí), přihlášky budou ke stažení na
webových stránkách www.neposeda.org s tím, že je
třeba účast potvrdit telefonicky či SMS zprávou na tel.
č.: 723 504 252 (S. Rendlová – vedoucí klubu).Tam je
také možnost získat podrobné informace.

Melanie Zajacová

Prodám garáž
 v okolí MÚ Praha-Běchovice

na pronajatém obecním pozemku.
Cena dohodou.

Tel.: 724 261 591

Příjem inzerátů do srpnového čísla končí 15. 7. 2007. Cena celostránkového inzerátu je pouze 1000 Kč.
 Volejte 606 481 222 nebo pište zb@jechsoft.cz. Čekáme i na dopisy a fotografie čtenářů!
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Na Vysoké škole ekonomické přednášel dne 24. dub-
na Ing. Jiří Paroubek o strategii hospodářského růstu.

Přednáška připomínala spíše nejapnou komedii. Pa-
roubek pobavil hned v úvodu, když vyjádřil údiv, kolik
studentů se na něj v pozdní hodinu přišlo podívat. Oče-
kával, že se dostane do hádky jen s hrstkou tak dva-
ceti žáků. Před sebou měl ovšem aulu zaplněnou do
posledního místa, studenti seděli na schodech a stáli
i u zdi.

Celá přednáška se týkala kritik vlád ODS a chvály
vlád ČSSD. Paroubkovy argumenty typu „Klausova vlá-
da způsobila krizi, Zemanova vláda vyvedla zemi z kri-
ze. To berte jako fakt!“ postrádaly u studentů přesvěd-
čivost a byly doprovázeny patřičným smíchem.

Zahltil studenty chvalnými čísly výsledků vlád ČSSD
a vysvětloval takové množství tím, že je čísly fascino-
ván. To nadzvedlo pedagoga z katedry statistiky, který
uvedl, že je taky fascinován, ale tím, kde na taková
čísla pan předseda přišel, protože oni pracují s čísly
poněkud jinými.

Největší pobavení Jiří Paroubek způsobil, když při
otázkách studentů nevěděl, kdo je to Adam Smith (eko-
nom, klasik, ze kterého většina ekonomie vychází, na-
psal knihu Bohatství národů, která je druhou nejcitova-
nější knihou po Bibli, proto se této knize také přezdívá
„bible ekonomů“). U studentů ekonomie tedy Jiří Parou-

Z DOPISŮ ČTENÁŘŮ

Po nádherných slunných dnech přišla bouře s přívalem vody,
která zaplavila okolí kavárny a její otevřené prostory v dokončo-
vaném Parku Běchovice 2006.

bek jako ekonom nevzbuzoval, a ani nemohl vzbuzo-
vat, příliš velký respekt.

Tím, že je zkušený a že jsou jeho slova podložena
praxí, proklamoval vyprávěním o svém působení na
pozici ekonomického poradce: „Já, když jsem si nevy-
dělal dva a půl milionu korun ročně, tak jsem byl ner-
vózní.“

Ano, právem se zdá, že poněkud zapomněl na téma
své přednášky a častěji než o hospodářském růstu,
mluvil o sobě, svých úspěších a úspěších sociální de-
mokracie. To mu bylo také studenty pískotem, smíchem
a ironickým potleskem dáváno často a dostatečně na-
jevo.

V závěru bylo uvedeno téma další přednášky, na
které má vystoupit prof. Václav Klaus, který byl Ing.
Paroubkem často osočován. Škoda, že pan prezident
nebyl přítomen již na této přednášce, aby mohl na Pa-
roubkova obvinění okamžitě reagovat. Stejně jako by
možná Jiří Paroubek měl být přítomen na přednášce
prezidenta Václava Klause. Studenty nezajímá politi-
kaření a jednostranné invektivy, ale nezaujaté a objek-
tivní informace, aby si mohli utvořit názor. Přednášky
jinak postrádají atraktivitu vzdělávání a jsou spíše před-
mětem zábavy, nebo dokonce znechucení. Což na aka-
demickou půdu nepatří.

Martin Kyncl,
student Národohospodářské fakulty VŠE
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Blahopřání
a poděkování
Zastupitelstvo Městské části Praha-

Běchovice a redakční rada Života Bě-
chovic blahopřeje všem spoluobčanům,
kteří se dožívají v měsíci červenci 2007
významného životního jubilea a přeje jim
pevné zdraví do dalších let.

Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle: Dana
Vozábová (1), Zdenka Svátková (2), Jan Jech (5), Ka-
mila (1)

Místní knihovna v Běchovicích
www.praha-bechovice.cz/knihovna

Život Běchovic – vydává Úřad MČ Praha-Běchovice * E-mail: podatelna@praha-bechovice.cz * tel.: 281 932 223 * www.praha-bechovice.cz
Šéfredaktor Jan Jech * Redakční rada: Ing. J. Santolík, PhDr. M. Bubníková, K. Kuková, A. Lázenský, Z. Púčeková * E-mail: zb@jechsoft.cz.
Dáno do tisku 21. 6. 2007 * Povoleno NVP – č.j.kult.-3-2255/77. * Za obsahovou a názorovou stránku článku odpovídá jeho autor.
Redakce děkuje za pochopení, že některé texty je třeba upravit nebo zkrátit * Sazba a tisk – BETIS spol. s r. o. * Příspěvky přijímáme
do 15. každého měsíce.* Inzerci je možno projednat na ÚMČ Praha-Běchovice. * Do všech domácností Běchovic ZDARMA. * Náklad 800ks.

Děkuji zástupcům Úřadu MČ Praha-Běchovice za
blahopřání a dárek, který mi byl předán u příležitosti
mého životního jubilea.

Josefa Bížová

Nové knihy

Pro děti a mládež
Jiří Žáček Krtek hádá, jak to je
Arnošt Goldflam Tatínek není k zahození
Jacques Breuil Filipova dobrodružství
Radek Daniel Povídá se, povídá
Tomas Brezina Dračí srdce

– Únos dračího rytíře
Ondřej Sekora Čmelák Aninka
Marie José Maury Heidy děvčátko z hor
Marie José Maury Heidy na cestách

Naučná literatura
Václav Cílek Tsunami je stále mezi námi
Bohumír Roedl Dějiny Peru a Bolívie
Leo Pavlát Od Chanuky do Chanuky
Jiří Čehovský Homeopatie víc než léčba

Beletrie
Jan Balabán Možná, že odcházíme

Milí čtenáři,
jak jsem upozorňovala v minulém Životě Běchovic

a jak je Běchovicích zvykem, bude knihovna po dobu
prázdnin pro veřejnost uzavřena. Nebudou vám nabí-
hat poplatky z prodlení, pokud knihy vrátíte v září. Pře-
ji vám krásné dny volna. Ať se vám podaří splnit na
cestách i doma všechny plány a přání. K zamyšlení
vám přidávám slova z jedné hezké knížky, kterou máme
v knihovně.

G. K. Chesterton:
Moudrost a vtip G. K. Chestertona

„Velké očisty a disciplíny musíme dosáhnout,
chceme-li plně ocenit život a smích.
Nepropásnout jediného ptáčka,
všimnout si každého kamínku a lodyhy,
mít hlavu jako skladiště na všechny západy slunce-
k tomu je zapotřebí velké kázně v umění radovat se ze života
a velkého vzdělání v umění být vděčný.“

Z celého srdce přeje
Věra Santolíková, knihovnice

Jiří S. Kupka Záhadný mistr Theodorik
Bohumil Hrabal Pábitelé
Vojtěch Klimt Akorát že mi zabili tátu

– Příběh Karla Kryla
Pelham G. Wodenhouse Archibaldovy nepřístojnosti
Erich M. Remarque Tři kamarádi
Jonathan Lynn Jistě, pane premiére 1.
Jonathan Lynn Jistě, pane premiére 2.
Edvard Hoem Příběh matky a otce
Ben Carson Zlaté ruce
Marcia Willettová Dům na strži
Lenka Reinerová Čekárny mého života
Irena Obermanová Divnovlásky
Fridrich Dűrrenmatt Penzista

Detektivky
Vlastimil Vondruška Strážce boleslavského mys-

teria – Hříšní lidé Království
českého

Dick Francis Vysoké sázky
G. K. Chesterton Otec Brown – nenápadný

detektiv prozřetelnosti

Sci-fi
C.S. Lewis Kosmická trilogie

– Perelandra. 2. díl

PRÁZDNINY V KNIHOVNĚ

Sláva, podobně jako slunce,
se odráží ve všech vodách,
v těch nejčistších i v těch zahnívajících.

 Salvador Dalí y Domenech


